
Electrical Engineering laboratories 

1. Microwave and Optics lab)معمل البصريات وموجات الميكروويف( : 

a. INDOSAW Microwave: 

  
The microwave bench is used in some research to measure the frequency and wavelength of any source in GHz range, voltage 

standing wave ration, and impedance of the microwave signals. In addition, it is used to measure the radiation diagram of a horn 

antenna and investigation of the microwave radio link. The source frequency is 10.4 GHz is which helps in studying the 

microwave optics system, reflection phenomenon, polarization phenomenon, double slit interference phenomenon and single slit 

diffraction. 

كًا ٌقىو  انًىقىفه نجهذ انًصذس،َسبت انًىجت كزنك ، انتشدداث انعانٍتانًٍكشووٌف فً بعض الأبحاث نقٍاط انتشدد وانطىل انًىجً لأي يصذس فً َطاق جهاص ٌستخذو

وحٍج انًٍكشووٌف.  انًصذس وانًستقبم نقُىاث انقُىاث بٍٍواكتشاف نهىائً ا اَبعاثنقٍاط  انجهاص يقاويت إشاساث انًٍكشووٌف. بالإضافت إنى رنك، ٌتى استخذاوبقٍاط 

فً دساست َظاو بصشٌاث انًٍكشووٌف وظاهشة الاَعكاط وظاهشة الاستقطاب وظاهشة تذاخم انشق انًضدوج فهى ٌساعذ جٍجا هشتض  1..4تشدد انًصذس هى أٌ 

 .واَحشاف انشق الأحادي

 

 

 



 

b. Lambda LEOK-21, Fiber Optics System: 

 

 
The optical fiber kit is used to understand the fundamentals of fiber optics, optical fiber coupling and the main losses parameters in the fiber. We 
can measure the numerical aperture of a multimode fiber, optical fiber transmission loss and Mach Zehnder optical fiber interference. In addition, 
the device is a temperature and pressure sensitive and use optical splitters. 

 انعلاقت بٍٍ يعايلاث الاَكساسقٍاط  هًٌكُكًا . هها ودساست انفقذ فً انًىجه وانعىايم انًؤحشة عهٍهتىصٍكٍفٍت و بصشٌتأساسٍاث الأنٍاف ان انجهاص فً فهىستخذو ٌ

دسجت انحشاسة وانضغظ هتغٍش فً بالإضافت إنى أٌ انجهاص حساط نها أحُاء عًهٍت انُقم. ٌت وتذاخهبصشالأنٍاف انفً َقم انًعهىياث داخم  انفقذنلأنٍاف يتعذدة الأًَاط و

 .انًىجت انضىئٍتٌستخذو يقسًاث كًا 

 

 

 

 


